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        Visjon 

Nes Andelsgård-økologisk jordbruk for alle! 
 

Verdier 

Omsorg for hverandre og naturen/ Økologisk/ Dialog /Delt avling, delt risiko 
 
 
 

 

 

 

 

 

 
 

 
 
 



 

 
 
Mål for Nes andelslandbruk  

● Aktiv involvering av andelsbøndene 
● Utdanne, veilede og informere andelsbøndene 
● Være samfunnsansvarlig 

● Nes andelsgård skal være en vakker gård hvor det er godt å være 

 
I tillegg til dette styres Nes Andelslandbruk etter prinsippene i Intensjonserklæringen for 
andelslandbruk i Norge: 
 

● Et åpent og frivillig medlemskap 
● Demokratisk medlemskontroll 
● Autonomi og selvstyre 
● Samarbeid mellom kooperativer 
● Gjennomsiktig økonomi 

 

 
 

Den daglige driften er organisert mellom gartner –bonde –info – ekstrahjelp: 
 
Gartner: • Planting • Luking • Høsting • skilting grønnsaker 
Info: • Høste- og lukemelding • Facebook og internett •Nyhetsbrev 
Bonde: • Jordarbeiding • Drivhus • Infrastruktur 
Ekstrahjelp: • Planteproduksjon • Ugresskontroll • Skadedyr 
 

  



 

Sesongen 2024 

 

• Det var 119 andeler på 160 andelsbønder i sesong 2024. Ca 30 barn og ungdom. 110 
arbeidende andeler.  Cirka 500 mennesker er berørt ukentlig av andelslandbruket på 
Nes.  
 

• Fredrikstad kommune hadde 8 andeler for dagsenter, avlastningstilbud og 
bofellesskap, Glemmen VGS hadde tre andeler, Rekustad skole 2 skolehageandeler 
og St.Peters restaurant 5 andeler. I tillegg hadde Trollklubben barnehage avtale om 
andeler. 

 

• Det var en sesong med kald vår, tørr og varm forsommer,  og mye nedbør i juli og 
august. Det var en kald vår, potetene ble ikke så store i år. Ellers var det normal 
avling på det meste. Det ble dyrket omtrent 50 forskjellige grønnsaker, alle 
økologiske. se vedlegg for planteliste. God salathøsting gjennom hele sesongen. Lite 
rødløk på grunn av dårlig setteløk. Ellers mange fine grønnsaker av god kvalitet. 

 
• Vi ser at jorda blir stadig mer fet, og moldrik. Vekstskiftet og litt tilsetning av 

hønsegjødsel fra Rakkestad gir nok næring til vekstene. Dyrkingsformen vår er stadig 
mer bærekraftig og gir bra buffer når 
det er ekstreme temperaturer eller 
nedbør. Vi opplever at landbruket er 
godt klimatilpasset. Jorda og vekstene 
tar unna store nedbørsmengder, og 
jorddekke og hjulhakking skaper en 
overflate som ikke lekker vann og 
skaper tørke i jorda. En utfordring var 
at avstanden mellom drivhusene er 
for smal til å komme inn med snøbrett 
når det kom mye snø, det justerer vi 
foran neste sesong.  

 
 

● Gården som pedagogisk arena. Rekustad skole har prøvd opplegget med skolehage 
på andelslandbruk fra Oslo kommune med ganske gode resultater. Egne 
grønnsakskasser var stor stas. Glemmen VGS har hatt to klasser på andelsjordet 
gjennom hele sesongen og er svært fornøyd.  

 
 



 

Kjernegruppa 
 
• Kjernegruppa har i 2024 bestått av Lillian Dyrnes, Gullala Jutiar, Tone Christensen, Svein 
Angelskår, Lars Thomas Jørgensen og Lars Erik Telle, samt Karianne Hjørnevik Nes (bonde) og 
Inge Nes (bonde og daglig leder/økonomi ansvarlig) og Gijs van Iterson (gartner). I tillegg har 
Kamille Nes vært ansvarlig for nyhetsbrev. 
• Kjernegruppa har hatt 8 møter i løpet av året. På møtene er det stort fokus på den 
praktiske driften, konkrete planer framover, men også visjoner, ideer og tanker om utvikling 
og prosjekt i framtida. 
• Vi har planlagt og gjennomført årsmøte, sesongåpning med jordskokkfest,, åpen gård og 
potetfest. 
• Gjennom sesongen har kjernegruppa byttet på å være dugnadsansvarlige på lørdager, 
noen av oss har vært faddere og tatt mye ansvar. Vi har også tatt 
hånd om de lagrede grønnsakene og stilt opp når arbeid må gjøres på kort varsel. 
 
Gartner Gijs van Iterson, infoansvarlig Kamille Nes og bonde Inge Nes har hatt betalt ansvar i 
andelslandbruket i 2024.  
 

Arbeidsleder og arbeidsgjeng 2024   Potetopptaking 2024 
 

 

 
 
  



 

Årsplan 2024 med kort rapport 
 

🠶 Dyrke 50 typer og cirka 70 sorter grønnsaker-mangfold som strategi.  Gjennomført og 
strategien viser seg å være viktig.  

🠶 Arrangere fester og åpen gård: Sesongåpning med jordskokk  gjennomført, likeledes 
sommersamling i juni, Åpen dag i august og Potetfest i september. Julemarked i 
desember! 

🠶 Etablere oppalsrom/drivhus under låvebrua- ferdigstilt i 2024.  

🠶 Lage adkomst til elvejordet i sørenden av oppejordet- Joar har gjort en kjempejobb! 

🠶 Fortsette etablering lebelte med bær og nyttevekster på nord- lebeltet øker stadig. 

🠶 Kurstilbud om matforedling - Gullala og Dara hadde bakekurs og youghurtkurs med 
veldig god oppslutning og fornøyde deltakere.  

 
Orangeriet ferdig! Har rommet årsmøte, sommersamling, åpen gård, julemarked og møter. 

    
  

Himmeltrappa i produksjon av Joar Sættem og ferdig montert og testet av far og sønn 

 

  

 

    

 
 
 
 

 
 
 


